
 
 Na Instagramu nás 

najdeš pod 
zscihelni_bruntal 

 Na Facebooku je naše škola pod 
názvem Základní škola Bruntál, 
Cihelní 6 

 A na Youtube 
jsme jako 
zscihelni 
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NA CO SE 
MŮŽEŠ 

V TOMTO 
ČÍSLE TĚŠIT? 

 

Úvodník 

 

 

 

Milí čtenáři, 

toto číslo patří našim deváťákům. Jako každý rok v červnu.  

Doufáme, že si čtení právě o nich užijete.   
 

Kačka Šemberová 



                 - S MIKROFONEM V RUCE – 

 

 
 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Dne 14. března proběhl na naší škole jako každý rok Den otevřených dveří. Předškoláci a jejich rodiče si mohli 

prohlédnout školu a učebny, kde se budou děti již příští rok učit. Mohli si vyzkoušet různé aktivity, například 

opičí dráhu, 3D pero nebo si vyrobit postavičku Cihláčka, maskota našeho školního časopisu. Žáci a učitelé 

si pro ně připravili také mnoho dalších zajímavých činností. 

Naše redakce rozhodně nezahálela. Kromě vyrábění Cihláčka jsme se 

zeptali předškoláků na pár otázek. Někteří věděli, a někteří se museli 

zeptat rodičů, kteří jim však rádi poradili.  

 

Zajímalo nás, co si myslí, že budou umět v deváté třídě. Pak jsme se 

ptali na to, na co se ve škole těší. A také jsme se od budoucích školáků 

dozvěděli, proč je podle nich důležité chodit do školy.  

Na co se těšíš ve škole? 

odpovědi: na kamarády, na prázdniny, na paní učitelku  

Těšíš se do školy?     

odpovědi: Anoo! 😊  

     Ne ☹  

     Ani nevím, možná jo.  



- S MIKROFONEM V RUCE – 

 

 

   

  

  

 

 

 

 

 

  

V únoru na deváťáky čekala důležitá volba. Kam ze základní školy? V dubnu pak podstoupili první těžkou 

zkoušku v životě: přijímací zkoušky na střední školy. Zeptali jsme se žáků osmých tříd, zda si myslí, že se 

člověk v patnácti letech umí dobře rozhodnout. Koneckonců je to čeká příští rok.  

Myslím si, že rozhodovat se v patnácti, na jakou další školu 

chceme jít, je brzo. Na takhle důležité rozhodnutí by mělo být 

víc času, takže aspoň v šestnácti až sedmnácti. Protože přece 

jenom na té škole budeme muset zůstat, a nemusí se nám 

tam líbit, nebo zjistíme, že chceme dělat zase něco jiného, než 

jsme si vybrali. Takže si myslím,  že na taková rozhodnutí by 

mělo být více času, než je teď. 

Tereza Kutá, 8. A  

Podle mě je v pohodě se rozhodovat ve čtrnácti až 

patnácti letech, kam dále na školu. Za ten čas si 

myslím, že skoro každý ví, co ho baví a co mu           

jde, takže by mohl mít představu, co chce dělat za 

práci. Myslím si, že i ten, kdo říká, že neví, kam chce 

jít na školu, to i tak stejně ví, ale buď má strach se 

tam zkusit přihlásit, nebo je nejistý. 

Dan Frais, 8. A  

Myslím si, že u každého je to jiné. Někteří jsou 

k tomu danému povolání vedení už od               

malička, a někteří ne. Možná by bylo                         

dobré, kdybychom si povolání vybírali v osmnácti 

letech. V osmnácti jsme už plnoletí a rodiče by nám 

neměli říkat, co máme dělat. Takže si můžeme 

vybrat, na jakou střední chceme jít.  

Adéla Haníková, 8. A  

Myslím si, že rozhodovat se, kam jít na střední školu ve          

čtrnácti nebo patnácti může být pro někoho brzy. Nemusí ani         

vědět, co chce dělat, a přesto se musí rozhodnout. I kdyby 

někdo věděl, co chce dělat, škola nemusí být v jeho blízkosti. 

Každý nemůže jít na školu, která je 60 kilometrů daleko. Někdo 

ani neví, kam chce jít na školu, ale třeba ví obor. Když někdo ví 

obor i kam chce jít, je to velmi dobře. Hlavně ne každého na 

střední školu vezmou. Někdo pokazí přijímačky a je nahraný. 

Přijímačky by si měla každá škola udělat své. Když někdo chce 

na zdravotní sestru, je blbost, aby dělal přijímačky 

z matematiky a češtiny. Měl by je spíš dělat z přírodopisu              

a z toho, jak si pamatuje různé věci. Proto se nedá říct, v kolika 

letech jsou lidé zralí, aby šli na střední školu. Každý to má jinak. 

Pepa Šumšal, 8. A 

Trochu už jsem přemýšlel, kam 

půjdu na školu, ale přijde mi, že 

ve čtrnácti nebo patnácti letech 

člověk neví, co chce.  

Václav Foltín, 8. A  

 

 

Podle mě bychom potřebovali na 

rozhodování více času, protože jsme 

mladí a někteří ještě ani nemají rozum.  

Natálie Navrátilová, 8. A  

Podle mého názoru je dobré si vybrat 

vysněnou školu sám, a když nevím, 

šel bych za rodiči. Zkrátka rodiče jsou 

ti, kdo vás dobře znají.  

David Bajger, 8. A  
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- ENGLISH SECTION – 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

In these places you can see some very old 

buildings like the Leaning Tower of Pisa 

and also try new foods, learn a new 

language and visit some beautiful places 

like seas or you can go scuba diving deep in 

the ocean and see different creatures. 

 

In most of these places there are aqua 

parks and big shopping centres. There are 

also lots of beautiful towns on hills with a 

great view. 

Sofie Štrbíková, 6. B 



- ENGLISH SECTION – 
 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



- CHECHTÁNÍ VŠECHNY CHMURY ZAHÁNÍ – 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

  

Pobavte se vtipy ze školního prostředí.  

 

obrázky staženy z pngwing.com 



- když vás Múza políbí – 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Holky a kluci z 9. A i B se zamysleli nad tím, jak prožívali období před i po přijímacích zkouškách. 

Dělala jsem si testy z minulých let. Hlavně jsem myslela pozitivně                         

a nepropadala jsem panice z toho, že nic neumím nebo to nezvládnu. Učila 

jsem se soustředit jen na ty testy. Když se naučíte nějakou svou taktiku, je 

dobré ji také využít. 

Andrea Hanelová, 9. A 

Jestli mám být upřímná, tak jsem se na to docela 

vykašlala. Pár testů jsem si udělala, ale nic moc. 

Nedalo se na to úplně naučit. Trochu mi to bylo       

i jedno, protože na tom život zas tak nezáleží. 

Terka Tesařová, 9. A 

Na přijímačky jsem se naštěstí 

připravovat nemusela. Jsem ráda, i tak 

jsem byla nervózní, jestli mě přijmou na 

školu, na kterou opravdu chci.  

Simona Koláčková, 9. B 

Moje pocity z příjímacích zkoušek jsou smíšené. Na zkoušky 

jsem se připravovala celkem dobře. Těším se, že na střední 

škole najdu nové lidi, ale budou mi chybět i ti, co znám devět 

let. 

Daniela Simková, 9. B 

Na příjímací zkoušky jsem se připravovala 

každodenním učením a vyplňováním testů Cermat. 

Každý den jsem si tiskla dva až tři testy, abych se 

naučila co nejlépe. Pár dní jsem ale i probrečela ze 

strachu a ze stresu.  

Vanesa Matulová, 9. B 

 

Na přijímačky jsem se chtěl učit od listopadu, ale nějak 

to nevyšlo. Ale myslím si, že jsem to napsal docela 

dobře. Na střední školu se těším skoro na vše.                     

Na praxe, nové spolužáky, nového třídního, ale hlavně 

na nové lidi a na spoustu nových zážitku 

Tomáš Kvasnička, 9. B 

 

Tedy na přijímací zkoušky jsem se nepřipravovala, protože jsem si 

vybrala školu bez nich, na místo toho jsem se připravovala na 

talentové zkoušky. Těsně před talentovkami jsem si všimla, že 

nemám velké nebo realistické obrazy, tak týden nebo dva jsem se 

neodtrhla od práce, každý den po škole či jak byly vánoční prázdniny, 

kreslit, kreslit a kreslit i k malování jsem se nakonec dostala. 

Naty Jančová, 9. B 



- když vás Múza políbí – 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nastal čas, kdy se deváťáci ohlížejí za devíti lety strávenými zde ve škole. Zavzpomínali si formou 

proslovů v 9. A i v 9. B. A vy, naši čtenáři, si můžete přečíst malou ochutnávku. 

Čas se chýlí ke konci. Brzy už všichni budeme na jiné 

škole, a tak si už asi nikdy nesedneme ve stejné třídě.       

Na první stupeň mám pěkné vzpomínky. Na to, když jsme 

hrávali fotbálek nebo vybíjenou u kuchyňky nebo vzadu 

na koberci. Rád vzpomínám i na to, jak jsme se skoro 

každý den ze srandy na koberci bili. 

David Kaup 

Je velmi překvapivé, jak čas rychle plyne. Bylo to jako       

včera, když jsme se v první třídě seznamovali. Někteří byli 

zděšeni z nového kolektivu, ale někteří se nemohli         

dočkat, až poznají nové lidi. A teď už jsme u konce. Všechny 

naše příběhy mají konec. Hluboce doufám, že tohle není 

naposledy, kdy své spolužáky uvidím. Třeba se potkáme za 

deset let někde v kavárně nebo v restauraci. Tuhle kapitolu 

našeho příběhu sice zakončíme spolu, ale další si vytvoří 

každý sám.  

Malena Kaňok 

A je tady konec naší devítileté horské dráhy. Je to zvláštní 

až nepříjemný pocit, že to končí. Devět let ve stejné 

místnosti, devět let řešení všeho možného                                              

i nemožného, devět let přátelství. Je až neskutečné, jak 

čas rychle letí. Nebylo to vždy snadné. Každý si něčím 

prošel, ale i tak spolu držíme. I když se nemáme všichni 

nejradši, jsme schopni alespoň malé spolupráce. 

Kdybychom se neznali, nebyli bychom takoví, jací jsme.  

Tereza Volfová 

Pamatuji si, jako by to bylo včera. Den, kdy jsem 

poprvé vešla do naší třídy, 1. A. Roky jsou však 

dávno pryč a my se pomalu chystáme na střední 

školu. Bude to ro nás něco nového, ale věřím, že 

každý z vás to zvládne a bude pracovat tak, aby   

v budoucnosti dělal to, co ho baví a co si přál.  

Gabriela Studničková 

Přijímačky zaklepaly na dveře bleskovou 

rychlostí. Sice jsem je nepsal, ale gratuluji všem 

spolužákům, kteří je psali a na školu se dostali. 

Všichni jsme spolu zažili mnoho dobrého                      

i  zlého, ale i přes zlé věci jsme si všechno naplno 

užili.  

Pavel Pawlorek 



- když vás Múza políbí – 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Našich devět let na základní škole nám uteklo jako 

voda. Naše přátelství se rázem rozdělí a my začneme 

žít nový život. Potkáme nové učitele, žáky a začneme 

si vytvářet další zážitky, vzpomínky a přátele.  

Elisabeth Charvátová 

Všichni tady máme svůj talent, někteří skrytý, ti další 

ho ukazují. Se začátkem 9. třídy se nás chytla 

puberta. Chci poděkovat všem, co to s námi vydrželi 

až do konce. Teď každý půjde svou cestou.  

Natálie Jančová 

Teď každý půjde svou cestou a já všem 

přeji mnoho úspěchů, štěstí i zdraví. 

Pravděpodobně se už neuvidíme. Tahle 

kapitola našeho života je u konce. Nová 

teprve začne. 

 Karolína Šmaterová 

Přijde mi jako by se to nestalo před devíti lety, kdy jsem vstoupil do 

třídy pro mě zcela neznámých dětí. Vzpomínám si na strach. Na      

to, jak jsem byl nervózní z nového kolektivu. Ale netrvalo dlouho      

a z nás se stala jedna dobře fungující třída. Nyní se však naše cesty 

musí rozdělit. Spousta z nás opustí své domovy a vydá se do jiných 

měst, do svých nových škol. Jiní zůstanou, ale sami, bez lidí, kteří se 

stali jejich druhou rodinou. Ale věřím, že to dokážeme. Ať nám život 

postaví do cesty cokoliv, my to překonáme.  

Jiří Mazal 

Všichni jsme se dostali na střední. Ale bohužel mizíme 

pryč. Přijímačky jsou za námi a už jen zbývá si poslední 

týdny užít se spolužáky i učiteli. Kdoví? Třeba už se 

neuvidíme. Děkujeme všem učitelům za             

vědomosti, které nám předali. Za vše děkujeme                       

i ostatním zaměstnancům školy.  

Bohdana Rendová 

Vzpomínáte si na první den školy? Jak jsme poprvé usedli 

do školních lavic s radostí a všichni jsme se do školy       

těšili, protože jsme už nemuseli spát po obědě? O pět let 

později jsme se ocitli na druhém stupni obklopeni velkým 

a silnými deváťáky, ze kterých šel strach, jen co jsme 

navázali oční kontakt. A teď už jsme my v roce, kdy vše 

dobré i zlé končí. V roce, ve kterém se každý vydáme 

vlastní cestou.  

Tomáš Kvasnička 



1. stupeň  prostor u jídelny 

2. stupeň   chodba u záchodů v prvním patře 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

  

Všem přejeme hodně štěstí! 

Ani v tomto čísle nechybí soutěž. 

Tentokrát je rozdělena pro 1. a 2. stupeň. 

Budete mít za úkol rozluštit devět otázek. 

Každý stupeň má jiné otázky. 

 

poslední 
SOUTĚŽ! 

 

ZAČÁTEK SOUTĚŽE 3. 6. 

KONEC SOUTĚŽE 7. 6. 
 

Na papír napiš odpovědi, své jméno, příjmení a třídu. 

Vše odevzdejte paní učitelce Gomolové nebo paní 

učitelce Bohačíkové do kabinetu na 2. stupni 

v prvním patře. 

 

KDE NAJDEŠ 
OTÁZKY? 

 

Jak se do soutěže 
zapojíš? 

 



                                                                                  -   Přání deváťákům– 
 

 

make a wish 

Poprosili jsme učitele a učitelky, aby napsali přání deváťákům 

na střední školu a do budoucna. 

,,Dělejte věci tak, aby se 

plnily vaše sny.“ 

Věra Kocúrková 

Všem deváťákům přeji mnoho 

úspěchů v nové životní etapě, ať se 

jim vydaří vše, co si budou přát. 

Držte se hesla: „Nikdy, nikdy, nikdy 

se nevzdávej!“ 

Veronika Slámová 

Milí deváťáci, za sebou máte devět let základní 

školy a před sebou celý život. Přeji vám, abyste 

ho žili k radosti a prospěchu svému i všech 

kolem vás.     

Ivana Sekanínová 

Věnujte se v životě věcem, které 

vás dělají šťastnými.  

Alena Bohačíková 

Ahoj deváťáci milí, ať jste vždy šťastní       

a čilí. Radost a úsměv na tváři mějte          

a života si užívejte. Když budete hledat 

na otázky, odpovědi vemte do ruky 

knihu. Tam moudra je dost a nezvítězí 

lenivost.  

Jitka Hajková 

Život je jako pes a připraví vám těžké zkoušky. 

Vy to ale nikdy nesmíte vzdát. Nakonec všechno 

dobře dopadne. Z chyb se poučte a to dobré si 

užívejte naplno. Buďte vděční za to, co           

máte, čeho jste dosáhli. Jedině tak budete 

šťastní. Držím palce. 

Martina Smíšková 

As the year ends, 9th 

graders, remember: you´ve 

just aced this level! Get ready 

for what´s next. GG!  

Barbora Gomolová 

Znáte práci ve dvojicích i ve skupinách a umíte 

pracovat také samostatně. Zažili jste dobrý základ 

zajímavých přednášek, projektů i akcí. Dokážete 

leccos napsat, vypočítat nebo vysvětlit. Všichni z vás 

stáli před rozhodnutím, co v životě dál dělat, co 

dokázat. Přejí vám, ať byla volba vaší nové školy 

šťastná a nechť otevře vám všem, našim milým 

deváťákům, dveře k té správné životní cestě. Užívat 

si spokojenost v práci a úspěchu v tom, co mě baví, je 

dar, který nikdy neomrzí.  

Daniela Kozůbková 

Všem deváťákům přeji pevný krok na jejich 

cestě životem. Dále jim přeji, aby nechali 

vyniknout svůj talentů a rozvíjeli svůj potenciál. 

A jedna malá rada do života ve formě mého 

oblíbeného citátu od Konfucia: „Když narazím 

na problém, dostanu se z něj tak, že se snažím 

pochopit svého protivníka a poté se snažím 

pochopit i sám sebe.“  

Vladislava Holásková 


